
 

LARISA RADU 

Participarea la etapa națională a Olimpiadei de Fizică, mi s-a părut o experiență 

minunată, una de neuitat. M-am bucurat să împărtășesc această aventura cu 

alți doi colegi de clasă și prieteni, pasionați de fizică, Cezara Răcuciu și Tudor 

Trif. Acolo am fost cazați la un internat. Am avut multe emoții pentru examen, 

iar probele au fost mai grele decât ne așteptam. 

Competiția avut loc in Bacău și am stat acolo 

aproape o săptămână, timp în care au fost 

organizate pentru noi mai multe activități, printre 

care și vizitele la stațiunea Slănic Moldova și 

salina Târgu Ocna. M-am simțit în largul meu, 

înconjurată de copii cu aceeași pasiune și cu 

aceleași interese ca mine, din toate colțurile țării. 

Mi-ar plăcea să reușesc din nou să particip la o fază națională a unei Olimpiade, 

chiar dacă este o performanță destul de greu de atins.  
CEZARA RĂCUCIU 

În Aprilie 2022, am participat la Olimpiada 

Naționala de Fizica, care a avut loc în orașul Bacău, 

împreună cu alți doi colegi din clasa mea. Mi-a plăcut 

foarte mult că Olimpiada a avut loc în alt județ și că 

a durat mai multe zile. Astfel, am putut vizita alte 

locuri în timpul excursiilor organizate înafara zilelor 

de concurs. Am cunoscut și elevi din clase mai mari 

care au participat la faza națională și în anii anteriori, 

aceștia dându-ne sfaturi utile. Participarea la 

Olimpiada Națională de Fizică a fost o experiență 

plăcută pentru mine.  
 

ANDREI MĂNIȚIU 

 

       Anul trecut am participat la Olimpiada Națională 
de Matematică la Constanța. Acolo ne-am cazat la 
Hotelul „Victoria” pe malul mării. În zilele următoare, 
am vizitat centru vechi al orasului, unde am văzut 
ruinele cetății Tomis, Stilul arhitectural folosit în anii 
1800-1900, Muzeul de istorie națională care cândva 
a fost primărie, Muzeul de artă care are peste 1500 
de lucrări expuse și acvariul care cuprinde 120 de 
tipuri de pești. De asemenea, am fost la Delfinarium 
(singurul din România). Acolo am vizitat o micro 
rezervație superbă care se desfășoară în jurul unui 
lac cu animale diverse de la struti la papagali și am 
văzut un spectacol impresionant cu delfini. 
     Chiar dacă a fost olimpiadă și o probă scrisă 
foarte grea, eu m-am simțit foarte bine și sper sa 
revin la Constanta cât mai curând. Poate tot la 
Olimpiadă... 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Olimpicii noștri  



 

CRISTIAN-ANDREI BĂILĂ 

Am fost rugat de către doamna mea profesoară de limba și literatura română și de către doamna bibliotecară a 

școlii să concep acest „jurnal olimpic” pentru revista școlii. (...) Pe lângă povestirile din jurnal, scriu aici impresiile mele 

despre etapa națională a Olimpiadei de Limba și Literatura Română (OLLR), care s-a desfășurat, pentru gimnaziu, la 

Târgoviște, în perioada 18-22 aprilie 2022. Sunt amintiri de 

neuitat! De aceea, voi pune pe hârtie și aceste impresii care să 

surprindă imaginea principală a trăirilor și a emoțiilor mele de la 

OLLR, pentru revistă și pentru mine, fiindcă „vorba volant, scripta 

manent”.  

Proba scrisă nu mi-a adus emoții, am fost purtat de idei și 

sentimente care au dat la o parte orice fel de griji. Oricum, mie mi 

s-a părut destul de ușor, m-am descurcat – mai ales la compunere, 

deoarece acolo m-am simțit în largul meu... Am zburdat printre 

propriile-mi rânduri, purtat de propriile-mi gânduri, creând și 

împletind povești noi pe firul fermecat al celor vechi. (...) Proba 

orală nu mi-a adus nici ea mari dificultăți, mi s-a părut destul de 

ușor să realizez asocieri mai ales cu experiența culturală: am făcut 

echilibristică pe firul de amintiri ce leagă laolaltă nebuloase pline 

ochi cu experiențe și lecții din cărți ale creierului meu. Bineînțeles 

că am și socializat puțin, m-am împrietenit cu câteva fete din 

diferite colțuri ale țării. Seara în care s-au anunțat rezultatele m-a 

luat pe sus ca un vârtej 

de trăiri și emoții, de 

parcă doar atunci mi-

am dat seama de ce 

mă aflam, până la 

urmă, acolo. (...) M-

am simțit, în același 

timp, secătuit de 

puteri și energizat din plin... (...) Festivitatea de premiere a fost cireașa de 

pe tort... Inima mea galopa, mintea părea că-mi funcționează mai bine ca 

niciodată, ochii mei păreau a vedea totul mai clar, poate pentru că priveau 

lumea și prin suflet... Trepidam de emoție – așteptam să înceapă, dar nu 

voiam să se termine... Clipa despărțirii frângea aripile speranței și seca ochii 

de lacrimi... S-au făcut ultimele legături... S-au decernat premiile... Au 

răsunat trâmbițe și surle, pe un fundal molcom de bucium... „Tempus 

fugit...” 

Și iată-mă aici – am rămas cu diploma, cu noi contacte și cu o seamă 

de amintiri... Strâng ultimele lucruri din cameră, însă mai uit puțin ceva 

acolo – puțin spirit ca să știe Universul 

că am fost pe-acolo... Fiindcă, 

precum în orice loc care m-a marcat, 

am procedat la fel și în Târgoviște – 

mi-am lăsat o părticică de suflet 

acolo, pentru că poate mă voi 

întoarce într-o zi să-l regăsesc...  

 

     De multe ori trăim cu 

impresia că este foarte ușor 

să performezi, să urci într-un 

clasament al olimpicilor. Cei 

care sunt acolo știu însă că 

este foarte greu, că este 

foarte multă muncă. Elevii 

care ajung la etapele 

naționale devin ...olimpici ai 

muncii și ai perseverenței. 

Seneca spunea simplu: Non 

scholae, sed vitae discimus! 

(Nu învățăm pentru școală, 

ci pentru viață!) 


